
Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes sēdes 

PROTOKOLS Nr.1 

 

Ludzā, 2025.gada 17.janvārī 

Sēde atklāta plkst. 17:30 

Sēdē piedalās: 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekļi: 

- Jānis Romancāns; 

- Ilona Seņkova; 

- Žanis Blusanovičs; 

- Arnis Pudans; 

- Inna Grigale; 

- Lilija Šeršņova; 

- Marika Čerņavska; 

- Sandra Vorkale. 

Ludzas iedzīvotāji: 

- <Vārds, Uzvārds>; 

- <Vārds, Uzvārds>; 

- <Vārds, Uzvārds>; 

- <Vārds, Uzvārds>; 

- <Vārds, Uzvārds>. 

Laikraksta “Rēzeknes Vēstis” žurnāliste <Vārds, Uzvārds>. 

Sēdē nepiedalās – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes loceklis Frīdis Bokišs. 

Sēdi vada – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Žanis Blusanovičs. 

Sēdi protokolē – Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes locekle Ilona Seņkova. 

Sēdes darba kārtība: 

1. Padomes darba organizēšana, prioritāro jautājumu apzināšana; 

2. Pilsētas dekorēšana, pasākumu, svētku laikā; 

3. Informatīvā stenda uzstādīšana pie veikala “Maxima” Ludzā (iedzīvotāju iniciatīva); 

4. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

Sēdes laikā izskatītie jautājumi: 

1. Padomes darba organizēšana, prioritāro jautājumu apzināšana. 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Žanis Blusanovičs atklāj sēdi 

iepazīstinot klātesošos ar sēdes darba kārtību un aicinot pilsētas iedzīvotājus, kuri ieradās uz 

padomes sēdi, būt aktīviem un izteikt savas domas un priekšlikumus par izskatāmiem 

jautājumiem. 

Pirmais izskatāmais jautājums ir padomes darba organizēšana un uz šo brīdi nav skaidrs, 

kā notiks informācijas apmaiņa starp Iedzīvotāju padomi un Ludzas pilsētas iedzīvotājiem.  

Šobrīd informācijas novadīšana līdz pilsētas iedzīvotājiem par padomes darbību notiek 

tikai caur Ludzas novada pašvaldības tīmekļvietnē ievietotajiem sēžu protokoliem, kas pēc 

padomes domām ir nepietiekama un nav atgriezeniska.  

Jānis Romancāns piedāvā izveidot Facebook.com Iedzīvotāju padomes profilu, kur 

iedzīvotāji varētu lasīt informāciju par padomes darbību, rakstīt komentārus un iesniegt 

priekšlikumus, kurus profila administrators pēc tam varētu apkopot un virzīt tālāk padomes 

izskatīšanai. Lielākā problēma ir atrast brīvprātīgo, kas uzņemtos izveidot un uzturēt šādu 

profilu. 



Ņemot vērā to, ka internetu izmanto ne katrs, “Rēzeknes Vēstis” žurnāliste Irina Antonova 

piedāvā uzstādīt pieejamās vietās pastkastītes, kurās iedzīvotāji varētu ievietot savus 

priekšlikumus.  

Inna Grigale, kā vienu no pastkastītes izvietošanas vietu piedāvā savu veikalu “Sintija”, 

Skolas ielā 26, Ludzā, darba laiks no plkst. 7:00 līdz 19:00. J.Romancāns sola parunāt ar citiem 

Ludzas pilsētas uzņēmējiem par iespēju arī pie viņiem izvietot šādas pastkastītes. 

Mareka Čerņavska dalās ar informāciju par to, kā darbojas Šķēdes pagasta iedzīvotāju 

padome. Šī padome pati neko nepiedāvā, tiek rīkotas kopīgas padomes un iedzīvotāju 

sanāksmes, kurās tiek uzklausīti iedzīvotāju priekšlikumi. Cilvēki paši nāk uz padomi, saka 

kādas problēmas ir risināmas un paši, kopā ar uzņēmēju un pašvaldības atbalstu, iesaistās šo 

problēmu risināšanā. Tāpat Preiļos esot ļoti aktīva padome, par kuras darbību M.Čerņavska 

sola sameklēt informāciju līdz nākamai Ludzas novada Iedzīvotāju padomes sēdei. Pēc 

M.Čerņavskas domām, pirms uzsākt aktīvu Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes darbību, ir 

vērts papētīt citu padomju darbību un pārņemt to pozitīvo, kas jau veiksmīgi darbojas citur. 

  

2. Pilsētas dekorēšana, pasākumu, svētku laikā. 

Iedzīvotāju padome apspriež jautājumu par pilsētas noformējumu svētku laikā. Tiek 

akcentēts jautājums par to, ka pilsētai trūkst mākslinieka, kurš veidotu pilsētvides 

māksliniecisko noformējumu. J.Soikāna Ludzas mākslas skolai trūkst gan finanšu, gan 

cilvēkresursu pilsētas svētku noformēšanai, tāpēc ir vajadzīgs kāds, kurš tieši nodarbotos ar 

pilsētas vizuālo stilu un veidotu Ludzas vizuālo identitāti konceptuālā līmenī svētkos un 

ikdienā  

Arī iedzīvotāji, pēc padomes domām, paši varētu vairāk iesaistīties pilsētas vizuālā tēla 

veidošanā svētku laikā, tāpēc tiek rosināts piedāvāt pašvaldībai rīkot konkursu par svētku laikā 

skaistāk noformēto māju vai dzīvokli, paredzot uzvarētājam par to naudas vai citu balvu. 

Uzklausot klātesošo sniegto informāciju, atklāti balsojot ar astoņām balsīm “Par” Ludzas 

pilsētas Iedzīvotāju padome nolemj: 

- Uzaicināt uz nākamo padomes sēdi Ludzas novada pašvaldības atbildīgo 

amatpersonu, lai pārrunātu pašvaldības redzējumu un iespējamos risinājumus šinī 

jautājumā.  

3. Informatīvā stenda uzstādīšana pie veikala “MAXIMA” Ludzā (iedzīvotāju iniciatīva) 

Pamatojoties uz vairāku pensionāru iebildumiem par to, ka informācija par plānotajiem 

kultūras un citiem pasākumiem ir pieejama tikai pie kultūras nama vai internetā, Lilija 

Šeršņova ierosina uzstādīt papildus informatīvo stendu pie veikala “MAXIMA”, Latgales ielā 

61, Ludzā.  

Jānis Romancāns uzskata, ka ir nepieciešams ne tikai uzstādīt jaunu informatīvo stendu, 

bet arī savest kārtībā jau esošos stendus Ludzas pilsētā. 

Atklāti balsojot ar astoņām balsīm “Par” Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padome nolemj: 

- Iesniegt Ludzas novada pašvaldībai priekšlikumu par informatīvā stenda uzstādīšanu 

pie veikala “MAXIMA”, Latgales ielā 61, Ludzā, veicot visas nepieciešamās 

saskaņošanas par šāda stenda uzstādīšanu; 

- Regulāri izvietot informāciju par gaidāmajiem kultūras un citiem pasākumiem uz 

augstāk minētā stenda. 

- Apsekot un savest kārtībā jau esošos informatīvos stendus Ludzas pilsētā. 

4. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

4.1.Iedzīvotāju padome uzklausa Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja vietnieku Jāni Romancānu 

par šādiem priekšlikumiem: 

- Telpas kopienu vajadzībām. Daudzas biedrības jau sen ceļ jautājumu par to, ka viņām 

nav telpu, kur būtu iespējams pulcēties, tikties ar citām biedrībām, rīkot pasākumus. 

Arī jauniešiem trūkst telpu, kurās viņi varētu tikties un komunicēt savā starpā. Lilija 

Šeršņova piedāvā lūgt pašvaldībai telpas kinoteātra pagrabstāvā, kuras esot lielas un 



pietiktu jebkuriem pasākumiem, taču ņemot vērā to, ka nokļūt pagrabstāvā var tikai 

pa trepēm, šīs telpas nav pieņemamas cilvēkiem ar kustību traucējumiem. Nākamie 

varianti varētu būt lūgt iespēju izmantot brīvdienās Dienas centra telpas vai internāta 

zāli, kurās ir nodrošināta vides pieejamība. 

- Par vienvirziena ielām Ludzā. Ludzā ir divas vienvirziena ielas – Biržas un Stroda, 

kuras abas ir vērstas uz Latgales ielas pusi. Līdz ar to tiek pārslogoti divi krustojumi, 

viens pie veikala “MAXIMA”, otrs ir Latgales un Liepājas ielu krustojums. Tāpēc 

rodas pamatots jautājums, vai ir lietderīgi, ka tādā mazā pilsētā kā Ludza, blakus ir 

divas ielas, kuras vērstas vienā virzienā. 

Iedzīvotāju padome nolemj:  

- Apzināt iedzīvotāju viedokli par to, vai Ludzā ir nepieciešamas divas vienvirziena 

ielas, kuras abas ir vērstas uz Latgales ielas pusi.  

- Uzaicināt uz nākamo padomes sēdi Ludzas pašvaldības izpilddirektoru, lai risinātu 

jautājumu par telpām kopienu vajadzībām. 

4.2. Iedzīvotāju padome uzklausa Ludzas pilsētas iedzīvotāju <Vārds, Uzvārds>, kurš lūdz 

aktualizēt jautājumu par sabiedrisko transporta pieejamību Ludza-Rēzekne, Rēzekne-

Ludza un citos maršrutos. Autobusi šajos maršrutos, pēc <Vārds, Uzvārds> teiktā, bieži 

vien ir pārpildīti, nepietiek sēdvietu un cilvēkiem jāstāv kājās, līdz ar to tiek pārkāpti 

visi drošības noteikumi.  

Iedzīvotāju padome nolemj:  

- Izskatīt šo jautājumu nākamajā Iedzīvotāju padomes sēdē, lai lemtu par šī jautājuma 

virzību un iespējamiem risinājumiem. 

 

Nākamā sēde plānota 2025.gada 21.februārī plkst. 17:30 (norises vieta tiks precizēta). 

Sēdi slēdz plkst. 19:00 

 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs     Ž.Blusanovičs 

Ludzas pilsētas Iedzīvotāju padomes sekretāre    I.Seņkova 

 

 

 


